
 

DIA 1 

AB VVD fractie 

Geachte gasten op de tribune, Raadsleden, ambtelijk apparaat, College en voorzitter. Vanwege 

een nieuwe baan en de daar bijbehorende opleiding kan de VVD fractievoorzitter helaas op dit 

moment niet de Algemene Beschouwingen van de Volkspartij voor Vrijheid en democratie 

uitspreken. De VVD-fractie heeft mij gevraagd dat namens de VVD te doen.  

Ik wil beginnen met dank, respect en complimenten voor al degene die aan deze begroting 

hebben meegewerkt. Het betreft een duidelijk stuk wat goed leesbaar is en een goede uitwerking 

van de in de voorjaarsnota/perspectiefnota door deze raad aangegeven richting. Positief is, zoals 

ook in het voorwoord verwoord, dat de mei- en september-circulaire het eigenlijk toch wel beetje 

negatieve financiële perspectief van de voorjaarsnota, waar alles financieel gezien erg krap was, 

behoorlijk wat extra ruimte leverde waardoor veel van de geuite wensen toch ingevuld konden 

worden. 

Helaas konden wij, als VVD-Fractie, bij de voorjaarsnota de rest van de raad van de ernst van de 

kindermishandeling in Zwijndrecht niet overtuigen en daar nog meer inzet op te plegen. Ik kom 

hier nog op terug.  

Cijfers gaan echter pas leven indien ze in relatie tot worden geplaatst. We hadden al eerder, bij de 

voorjaarsnota, de cijfers in perspectief willen plaatsen helaas waren er toen niet veel gegevens op 

de site waarstaatjegemeente.nl over Zwijndrecht te vinden. 

DIA 2 

Bij de voorjaarsnota hebben wij het OUT OF THE BOX denken ingevoerd in Zwijndrecht en het 

stemt de VVD-fractie positief dat het begrip meer is gaan leven bij De Raad, Het ambtelijk 

apparaat, College en onze Zwijndrechtse inwoners. Natuurlijk vaak met een knipoog maar toch 

onkruidvrije vulling tussen het straatwerk, onkruidvermindering op begraafplaatsen en de kade 

zomerlust. Er wordt vaak anders naar gekeken.  

Vandaar dat ik THE BOX bij mij heb en vanuit THE BOX onze presentatie zal geven. (Ik ga in  

grote doos zonder bodem of deksel staan). 

Enige tijd geleden heeft de VVD het college gevraagd de gegevens op “waar staat je gemeente.nl” 
te actualiseren. Dat is best een stuk gebeurd. Helaas soms ontbreekt er nog wat maar ook dat laat 
ik u zien. 
 
Even puur de financiën vergelijken met omliggende gemeenten: 
 
DIA 3 
 

  
 

plaats WOONLASTEN MEERPERSOONSHUISHOUDENS 2017

TOTAAL OZB RIOOL REINIGINGS- ALG. UITKERING PER INWONER

% van WOZ HEFFING

ZWIJNDRECHT € 827,00 € 0,1346 € 275,00 € 342,00 € 956,00

H.I.AMBACHT € 799,00 € 0,1388 € 177,00 € 222,00 € 733,00

RIDDERKERK € 659,00 € 0,1306 € 154,00 € 187,00 € 890,00

BARENDRECHT € 786,00 € 0,1238 € 177,00 € 165,00 € 801,00

DORDRECHT € 649,00 € 0,1257 € 173,00 € 271,00 € 1.140,00

ZUID-HOLLAND € 718,00 € 0,1198 € 187,00 € 234,00 € 1.136,00

NEDERLAND € 723,00 € 0,1237 € 189,00 € 260,00 € 1.051,00



 

Natuurlijk statistische cijfers zijn altijd moeilijk vergelijkbaar en ze moeten in het juiste perspectief 
geplaatst worden maar hoe dan ook: 
 

Zwijndrecht is duur, echt heel duur. 
 
Kijkt u even mee. De woonlasten in Zwijndrecht zijn veruit de hoogste in de regio en ook 
provinciaal en nationaal springen we er ver bovenuit. Het riool kost de Zwijndrechtenaar ruim 100 
euro per jaar meer en ook de reinigingsheffing is in Zwijndrecht meer dan 100 € duurder dan bij de 
diverse buren. Iedere inwoner van Zwijndrecht heeft ook 2.600 € schuld dankzij de gemeente 
terwijl dat landelijk maar 1.900 € is.  
De VVD bedoeld zeker niet te zeggen dat Zwijndrecht het geld over de balk gooit maar wij willen 
wel weten waarom is Zwijndrecht zo duur? Waaraan geven wij dat meerdere geld uit? Zo mooi is 
onze openbare ruimte, onze bestrating, ons groen niet. Daar gaan we wel iets aan doen gelukkig. 
Het OUT OF THE BOX denken kan daar zeker bij helpen. 
 
DIA 4 
 
Openbare orde en veiligheid 
https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/Openbare-orde-en-veiligheid--c1076/ 
Altijd een belangrijk punt. Zo slecht is Zwijndrecht helemaal niet. 
We zitten behoorlijk lager dan landelijk wel waren we helaas eind 2016 weer gestegen naar het 
niveau 2014 terwijl 2015 zo positief was. Helaas voelen veel burgers zich niet veilig terwijl de 
harde cijfers relatief gunstig zijn. Diefstallen uit/vanaf personenauto’s is iets slechter maar de rest 
iets beter dan provinciaal gemiddeld. Zelfs bij de valongevallen komen we goed weg. 
 
DIA 5 
jeugd en jeugdhulpverlening 
https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/Jeugd-en-jeugdhulpverlening--c13/ 
 
Ja iets wat de VVD-fractie erg belangrijk vind. De jeugd is onze toekomst en helaas zijn hier de 
cijfers soms echt treurig maar goed zijn ze nergens. 
Iets meer eenouderhuishoudens, behoorlijk meer jongeren met jeugdhulp, iets minder jeugd dan 
landelijk en ook de jeugdzorgtrajecten liggen in lijn met de provincie hoe erg deze cijfers ook zijn. 
Dan de meldingen van kindermishandeling 3,06% in 2015 en 3,12% in 2016 terwijl dat in Zuid-
Holland al slecht was met 1,2% want landelijk is het 0,7% . dit is dus meer dan 4x zoveel dan 
landelijk. in iedere schoolklas wordt gemiddeld meer dan 1 kind mishandeld fysiek of geestelijk. Dit 
is heel ernstig en wij hopen ook signalen te horen van andere partijen dat ze hier meer aan willen 
doen. 

Je zal maar kind in Zwijndrecht zijn? 
Kinderen met kans op armoede 15,5% is gelijk aan provinciaal maar 2,5% hoger dan landelijk. 
Kinderen in een uitkeringsgezin met bijna 10% is maar iets slechter dan provinciaal maar wel 50% 
hoger dan landelijk. Verwijzingen naar Halt met 252 bijna het dubbele van landelijk dat is MAAR 
137 provinciaal is het 156. Wat zit hierachter? Kan de burgemeester dit iets toelichten want dit is 
toch echt een cijfer wat eruit springt.  
Met werkloze jongeren zitten we weer heel goed met 0,86% tegen het dubbele in Zuid Holland en 
ook de veelplegers plegen niet zoveel te herhalen in Zwijndrecht.  
 
DIA 6 
 
energie en klimaat  
https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/Energie-en-klimaat--c18/ 
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Ja duurzaamheidscore, oordeel over de mate waarin de gemeente duurzaam is, op basis van 
ecologisch, sociaal cultureel en economisch kapitaal. 0 is heel slecht en 100 heel hoog. 
Onze duurzaamheidscore zit net iets onder het Zuid-hollands gemiddelde wat niet veel met het 
landelijk verscheeld. Maar Zwijndrecht heeft een energieambitie van 0 en je ambitie zou toch hoog 
moeten zijn.  Nu is die 0 niet kloppend maar schijnbaar niet gemeld. Lees het rapport 
duurzaamheidsbalans van Telos eens het is echt niet positief. De ademlucht in Zwijndrecht is ook 
niet echt Frisse zeelucht. Heel veel kunnen we daar als Zwijndrecht niet aan doen met al die 
snelwegen en lokaal verkeer. Verkeer en Waterstaat is daar aan zet maar ik wet ook dat die daar 
geen prioriteit aan geven. Het laten begroeien van de geluidsschermen met klimop en die continu 
besproeien blijkt in Duitsland heel succesvol zowel tegen fijnstoflobby als CO2. 
 
DIA 7 
 
Burgerpeiling 
https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/Burgerpeiling--c635882784903217881/ 
 
Helaas heeft Zwijndrecht sinds 2011 dit onderzoek niet meer gehouden of de uitkomsten ingevuld 
op waar staat je gemeente. We zijn als VVD-fractie wel blij met de uitslag van de monitor 
communicatie en bestuur die we net hebben ontvangen. Eindelijk is Zwijndrecht niet meer het 
zwarte schaap in de Drechtsteden familie. Niet dat ouders echt blij worden van deze rapportcijfers 
maar we zien geen onvoldoendes meer en op veel gebieden een duidelijke verbetering. Dat is 
positief en dus een compliment waard aan college en ambtelijk apparaat. Natuurlijk het belerende 
vingertje blijft niet helemaal beneden er zijn echt nog zaken die beter moeten en kunnen maar in 
totaliteit een positieve ontwikkeling. 
 
De VVD-fractie kijkt vaak op deze monitor “waarstaatjegemeente.nl “ het geeft echt zicht waar wij 
het als gemeente goed doen en waar het minder gaat. Dat geeft ook sturing aan wat er echt moet 
gebeuren in Zwijndrecht.  
 
DIA 8  
Of dat tussen al deze cijfers de reden te vinden is waarom Zwijndrecht zulke hoge woonlasten 
heeft?? Zwijndrecht gaat zoals wij begrepen hebben met een lange termijn toekomstvisie aan de 
slag. Laten we daarin deze vraag ook meenemen. En denk OUT OF THE BOX. Wij als VVD-
Fractie zijn groot voorstander van deze toekomstvisie. Zonodig zullen wij hier een motie voor 
indienen maar heb het vermoeden dat we het daarover wel eens zijn met zijn alle.  
 
 
......Laat ik afsluiten met een wens - of eigenlijk is het een gebed – deze week ook gebruikt door 
Hugo de Jonge (CDA)- van een bekende Heilige, Franciscus van Assisi:  
 
“Moge God ons zegenen met genoeg dwaasheid om te geloven dat we een verschil kunnen 
maken in de wereld, zodat wij kunnen doen waarvan anderen zeggen dat het niet gedaan kan 
worden.”  
 
 
Dank u mijnheer de voorzitter.  
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